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Referat møde i sundhedsudvalget, onsdag den 19. april 2023, kl. 
19.00 

 Online på Zoom  
 
Mødeinformationer:  
Topic: Sundhedsudvalget 23.04.19 
Time: Apr 19, 2023 07:00 PM Paris 
 
Join Zoom Meeting 
https://us05web.zoom.us/j/86242083275?pwd=b1pYM2UyWjZVdFZ1ZU1CenRLNlRjUT09  
 
Meeting ID: 862 4208 3275 
Passcode: DFsund 

 
Deltagere:  

- Ann Stistrup Christiansen 

- Inga Stamphøj 

- Winnie Uldal Hansen 

- Maurits Knibbe 

Afbud fra:  
 

Dagsorden 
 

1 Velkomst  
- Ann er indtil næste 

bestyrelsesmøde d. 21. maj 

2023 fungerende 

bestyrelsesrepræsentant i 

sundhedsudvalget, da Anne 

C har trukket sig fra 

bestyrelsen. Derfor 

velkomst ved Ann. 

 

2 Nyt fra bestyrelsen 
 
 
 
 
 
 

Bestyrelsens konstituering. 

 

Kørselsgodtgørelse.  

 

De valgte udvalgsrepræsentanter. Vi afventer 

bestyrelsesmødet for at se om der kommer en ny 

repræsentant i sundhedsudvalget.  

 

Arbejdsopgaver i udvalgene, som er fordelt af 

bestyrelsen. Sundhedsudvalget skal kigge på system 

til ormetælling. 

 

Nyhedsbrev. Udvalgene kan komme med indspark. 

 

https://us05web.zoom.us/j/86242083275?pwd=b1pYM2UyWjZVdFZ1ZU1CenRLNlRjUT09
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3 Konstituering af 
sundhedsudvalget. 
(kun gældende for første 
repræsentantskabsmøde) 

- Sundhedsudvalget 

konstituerer sig med 

formand og sekretær.  

Formand: Ann 

Sekretær: Winnie 

4 Forretningsorden for 
sundhedsudvalget 
  
 
 
 
 

Der er en uoverensstemmelse mellem 

Mødeindkaldelse pkt. 1 og Afvikling af møder pkt. 2 

 

Hvem skal sidde 2 år og hvem skal sidde 1 år? 

5 Status på aktuelle emner 
 
 
 
 
 
 
 

Der er ingen aktuelle emner pt. 

6 Prioritering af arbejdsopgaver 
- System med indmelding af 

ormetællinger. Kan indgå i 

nyhedsbreve.  

- Samarbejde med 

bestyrelsen om at fårene 

skal på skemaet på 

landbrugsskoler og på 

dyrlægeuddannelsen.  

o Oplys om 

facebookside for 

dyrlægestuderende 

til landmænd.  

- Solcelleanlæg 

- Samarbejde med 

avlsudvalg om større fokus 

på sundhedsmæssige 

arvelige egenskaber som 

tænder, haler og entropion. 

- Parasitter 

- Maedi 

- Klovsyge 

- Kurser 

- Udenlandske studier 

- System med indmelding af orm: Vi mener at 

der er store besætningsforskelle, så et sådant 

system bliver vanskeligt.  

- Får på landbrugsskoler og dyrlægeuddannelse: 

Vi bakker bestyrelsen op. Vi vil gerne have 

fåreafgiftsfonden op og stå igen eller på anden 

måde midler til forskning og udvikling.  

- Solceller: Inga laver et udkast til et skriv på 

vegne af sundhedsudvalget, som Ann tager 

med til bestyrelsen på næste bestyrelsesmøde. 

Dette er sundhedsudvalget indspark til Dansk 

Fåreavls skriv om solceller. 

- Sundhed i avlsmål: Winnie kigger på hvordan 

vi får mere fokus på de arvelige egenskaber, 

der har betydning for fårenes sundhed.  

- Parasitter: Flere steder hvor man kan tælle 

orm, overvågning. Inga laver skriv om 

erfaringer fra Lolland til nyhedsbrevet.  

- Maedi: Winnie følger op at Erik Rattenborg 

kommer med en udmelding omkring nyt om 

maedi. Vi vil gerne have det på CHR. Der er 

ingen falsk positive efter det overgik til SSI.  

- Klovsyge: Vi vil gerne have klovsyge på CHR 

og vi vil gerne forsøge at få prisen ned. 

Maurits finder ud af om de laver testen i 

Holland. 

- Ideer til kurser: Ormetælling, håndtering, 

læmningskursus 
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o Vi tager det op på næste møde 

- Udenlandske studier. 

o Vi tager det op på næste møde 

- Andre forslag: Vaccine mod hæmonchus. Det 

er en udfordring at importere den – afvist af 

sundhedsstyrelsen. Der findes andre 

eksempler. 

o Vi tager op på næste møde om vi på 

nogen måde kan åbne op for denne 

problemstilling. 

- Import og karantæneregler 

o Vi tager den op på næste møde 

7 Høringer – høringssvar 
- Coccidier 

 
 
 
 
 

Coccidiose: Fåreavl skal nævnes på lige fod med 

kvæg og svin.  

 

Ann laver samlet skriv til høring. Sundhedsudvalgets 

medlemmer kan komme med indspark til og med i 

morgen d. 20. april. 

8 Nyhedsbrev 
 
 
 
 
 
 

Inga laver skriv om erfaringer med ormetælling til d. 

21. maj ca. ½ side. Dette sendes ud til 

sundhedsudvalgets godkendelse. Ann videresender 

herefter til bestyrelsen.  

9 Næste møde 
 
 

Ann kommer med forslag til et møde i hvert kvartal. 

- Næste møde bliver i starten af juli 

10 Eventuelt 
 
 
 
 
 

Vi vil gerne holde ét fysisk møde på et tidspunkt, 

måske to.  

 
 
 


